
                                                                                                                                                                                                                                                                
PLE DE L’AJUNTAMENT                                                              ACTA NÚM. 08/2010 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L’ AJUNTAMENT 
DEL DIA 23 DE NOVEMBRE DE 2010.-  
 
A Roda de Barà a 23 de novembre de 2010, essent les dinou hores i trenta minuts es 
reuniren a la Sala de Plens de l’Ajuntament de Roda de Barà els senyors Maria Teresa 
Huerta Hortelano, Francesca Margarit Ubach, Guillem Millán Alarcón, Íngrid Virgili 
Garriga, José Luís Moreno López, Pedro Figueiredo de Jesús, Francisca González 
Fernández, Pere Compte Coca, Misericòrdia Virgili Biosca, José Antonio Donoso 
Gutiérrez, Pere Virgili Domínguez, Rosario Izquierdo García i Antonio Mondejar Saiz, 
membres tots ells del Ple de l’Ajuntament i assistint el sotasignant Secretari de la 
Corporació en Jordi Reina i Gelabert, a objecte de celebrar sessió ordinària de 
l’Ajuntament prèviament convocada per avui. 
 
La Sra. Alcaldessa-Presidenta inicia la sessió i en virtut de les atribucions que té 
legalment conferides proposa incorporar per via d’urgència a l’ordre del dia el següent 
punt: 
 
SORTEIG DELS MEMBRES DE LES TAULES PER LES ELECCIONS AL 
PARLAMENT DE CATALUNYA 2010 QUE ES CELEBRARÀ EL PROPER 28 DE 
NOVEMBRE DE 2010. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Secretari que manifesta el 
següent: 
 
Concretament són tres càrrecs corresponents tots a la mateixa mesa, és la mesa B de 
la secció 3 que em de tornar a sortejar el càrrec de president i el de primer i segon 
suplent del segon vocal. El motiu és que a aquestes tres persones se’ls hi ha estat 
acceptada alguna de les excuses que han presentat per no tindre que formar part o 
assistir el dia de la constitució de la mesa, i la Junta electoral llavors ens ha enviat un 
fax en el qual ens demana que elaborem un nou sorteig per completar les meses. Com 
que el sorteig s’ha de fer en un acte públic de l’ajuntament i l’únic acte públic que 
l’ajuntament fa són els plens, per tant, aprofitant que teníem avui aquest ple ordinari, lo 
seu seria incloure’l d’urgència ja que es pot fer així, i sinó hauríem d’haver convocat un 
ple extraordinari urgent, però bueno, ja que tenim aquest si l’incloem d’urgència ja 
podrem fer el sorteig i demà notificar a aquestes tres persones el resultat.     
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericordia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na Francisca 
González Fernández, el punt anterior s’inclou a l’ordre del dia per unanimitat. 
 
S’inicia la sessió amb els següents punts de l’ordre del dia: 



 
A) ASSUMPTES SOBRE ELS QUE CAL ADOPTAR RESOLUCIÓ. 
  
1.- APROVACIÓ SI S’ESCAU DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
 
Es dóna compte de l’esborrany de l’acta de la sessió anterior corresponent a la núm. 
6/2010 celebrada el dia 23 de setembre de 2010. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. José Antonio Donoso en nom i 
representació del Grup de CiU, que manifesta el següent: 
  
Si em permet, Sra. Alcaldessa, abans de procedir a la votació, m’agradaria des del 
nostre grup proposar la retirada d’aquesta acta i que els serveis de secretaria la 
revisessin sencera perquè no podem fer una esmena concreta a coses que estan 
al·ludides de lo que es va parlar aquí directament a l’últim ple ordinari, trobem a faltar 
moltes coses importants. No se si la resta de grups s’han trobat també en aquesta 
circumstància, si és així, m’agradaria que abans de procedir a la votació ho poguessin 
dir, i si és així, doncs que vostè tingui la amabilitat de procedir a aplaçar-lo i 
regularitzar-lo als serveis de secretaria i votar-lo en el pròxim ple que hi hagi. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa pregunta si té algun punt en concret per fer esmena en 
aquesta acta.    
 
El Sr. Donoso manifesta que posarà dos exemples, un en el que es diu “el Sr. Donoso 
continua dient que es va demanar que renovessin unes pòlisses de crèdit” i manifesta 
que ells mai han dit que renovin cap pòlissa de crèdit. També diu que van haver unes 
intervencions molt importants fetes des del secretari de Roda de Barà dient que 
donava en aquell moment per contestades una sèrie de preguntes que havien fet 
oficialment en aquest ajuntament i que la seva paraula en aquest plenari tenia la 
mateixa validesa que si s’ho donava per escrit. El Sr. Donoso manifesta que tot això ha 
desaparegut de l’acta, i que l’agradaria, que ja que són temes prou importants, 
poguessin tornar-lo a revisar, que consti en acta i deixar-la per la següent vegada.   
 
Acte seguit, el Sr. Secretari pren la paraula per manifestar el següent: 
 
En principi, la transcripció de l’acta, les instruccions que jo he donat, és que sigui 
literal, perquè precisament al gravar-les intentem mantenir la literalitat, per tant, si ha 
hagut alguna cosa, evidentment per això s’aprova, per si s’ha de subsanar alguna 
cosa, mirar-ho i subsanar-ho. 
 
Acte seguit la Sra. Alcaldessa dóna la paraula a la regidora no adscrita, Sra. Francisca 
González, que manifesta el següent: 
 
Falta incluir que el Sr. José Luís Moreno se dirigió a mí llamándome irresponsable 
porque no aprobaba el plan de saneamiento y tampoco está reflejado en el acta. 
 
A continuació, el Sr. Secretari manifesta el següent: 
 



Voldria fer un esment per aclarir que les actes, des d’un punt de vista formal, i pot ser 
serà una qüestió que a la nova legislatura ho hauré de replantejar com a tècnic, no 
tenen que ser necessariament una transcripció literal de tot el que succeeix. És més, la 
llei diu que l’acta serà un extracte de les coses que s’hagin aprovat i de les 
intervencions que s’hagin produït. Ho dic, perquè això comporta una greu dificultat al 
realitzar aquestes actes i s’ha d’entendre, i vull dir-ho una mica no com a excusa, però 
sí com a argumentació, perquè realment, aquí hi ha discussions, enraona un, enraona 
l’altre, amunt i avall i endavant i enrere, que són difícils realment després de 
transcriure. Es a dir, un ajuntament no és el Congrés dels Diputats on hi ha a diari 
sessions que es transcriuen literalment per taquigrafia, un ajuntament és un lloc on es 
prenen decisions, hi ha unes propostes, hi hauria d’haver la posició de cada grup, i 
finalment votar. I en tot cas, normalment, el que s’acostuma a fer en la majoria 
d’ajuntaments és, quan un grup vol que consti alguna cosa de forma literal ho 
acostuma a portar per escrit, ho passen a secretaria i secretaria ho reprodueix. I si no, 
normalment de les actes es fa un extracte de lo que allà ha succeït i  de lo que s’ha 
aprovat i amb quins vots i amb quines opinions, vull dir que aviam, això de que 
vulguem que sigui tot literal, realment ho hem introduït una mica en aquesta 
legislatura, però aviam,  jo crec que és inclús... 
 
La Sra. Alcaldessa intervé dient que en qualsevol cas hi ha una gravació que està a la 
seva disposició i que si no està tot aquest recull en aquesta gravació transcrit en lletra 
o en paper, ella pensa que l’acta ja està. 
 
El Sr. Donoso manifesta el següent: 
 
Jo entenc que la transcripció exacta del que es parla aquí no es pot fer, ho entenc 
perfectament i ja ens hem trobat, no és la primera acta, i ja ho hem comentat alguna 
vegada, però si el sentit de les converses i el sentit dels acords als que s’arriben i de 
les explicacions que es donen. Aquí es va parlar de moltes coses molt serioses, inclús 
es va dir que en aquell moment la certificació que nosaltres estàvem esperant les 
podíem donar per contestades, perquè era oficialment el secretari qui ho deia de la 
seva pròpia veu en aquest plenari i que tenia caràcter oficial. Tot això ha desaparegut, 
inclús totes les explicacions que ens van donar, i parlem de les pòlisses de crèdit, 
parlem de les renovacions, de moltes coses i això ha desaparegut, jo vull pensar que 
ha sigut a l’hora de transcriure-ho, no costa res deixar aplaçada aquesta acta, que 
vostès la repassin tranquil·lament i amb la gravació que vostès disposen, i sinó, si ens 
fan arribar vostès una còpia a nosaltres de la gravació, nosaltres presentarem les 
esmenes de tal i com està la gravació. 
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que la revisaran i que en tot cas ja s’aprovarà o no en el 
proper plenari.                
 
2.- APROVACIÓ DE LA PRORROGA DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ DE 
L’AJUNTAMENT DE RODA DE BARÀ I L’ENTITAT URBANÍSTICA 
COL·LABORADORA DEL ROC DE SANT GAIETA. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 



“En data 5 d’agost de 2005 l’Ajuntament de Roda de Barà i l’Entitat Urbanística 
Col·laboradora de Conservació de la Urbanització “Roc de Sant Gaieta” van formalitzar 
el conveni de col·laboració de la vigència del qual finalitzava el proper 31 de desembre 
de 2010. 
 
En el punt tercer del conveni s’estableix la durada i la possibilitat de renovació per 
acord de les parts i essent interès d’aquest Ajuntament continuar mantenint relacions 
de col·laboració amb l’Entitat Urbanística Col·laboradora de Conservació de la 
Urbanització “Roc de Sant Gaieta”, aquesta Alcaldia previ dictamen de la Comissió 
Informativa d’Hisenda, Promoció Econòmica i Educació, proposa al Ple l’adopció del 
següent acord: 
 
PRIMER.- Prorrogar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Roda de Barà i 
l’Entitat Urbanística Col·laboradora de Conservació de la Urbanització “Roc de Sant 
Gaieta”, signat en data 5 d’agost de 2005, fixant-se la seva durada fins el dia 31 de 
desembre de 2015. 
 
SEGON.- Notificar el present acord a l’Entitat Urbanística Col·laboradora de 
Conservació de la Urbanització “Roc de Sant Gaieta”. 
 
TERCER.- Facultar a la senyora Alcaldessa tant àmpliament com sigui necessari per a 
la formalització de l’esmentat conveni. 
 
Sotmetsa a votació la proposta, i voten a favor els membres del Grup Municipal del 
Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Maria Teresa Huerta Hortelano, la Sra. 
Ingrid Virgili Garriga i el Sr. Jose Luis Moreno Lopez i amb el vot a favor dels membres 
del Grup Municipal de Convergència i Unió, el Sr.Pere Compte Coca, el Sr. Pere Virgili 
Dominguez  i la Regidora no adscrita la Sra. Francisca Gonzalez Fernandez. 
 
Per tot això, aquesta Comissió Informativa d’Hisenda, Promoció Econòmica i 
Educació, proposa per unanimitat al Ple de l’Ajuntament, estimar la proposta”. 
 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. José Antonio Donoso en nom i 
representació del Grup de CiU, el qual manifesta el següent: 
 
Entenem que és una prorroga d’un conveni que va firmar CiU quan tenia el govern 
d’aquest ajuntament i votarem a favor.  
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericordia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na Francisca 
González Fernández, el dictamen anterior s’aprova per unanimitat. 
 



3.- APROVACIÓ DE LA DECLARACIÓ DE LA CAPELLA DE MAS CARRERAS, COM 
A BÉ CULTURAL D’INTERÈS LOCAL, ALS EFECTES DE LA SEVA INCLUSIÓ DINS 
EL CATÀLEG DEL PATRIMONI CUTURAL CATALÀ. 
 
El Sr. Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la Comissió 
Informativa que diu el següent: 
 
“La Capella de Mas Carreras, es un petit oratori privat fet construir prop d’una antiga 
masia convertida en casal d’estiueig, d’acord amb la disposició addicional primera de 
la Llei 9/93 del Patrimoni Cultural Català, estaria dins la categoria de Be Cultural 
d’Interes Local (BCIL). 
 
Donat que tot i tenint la categoria de BCIL no esta inclòs en l’esmentada qualificació, 
mitjançant Decret d’Alcaldia de data 22 de juliol de 2010, es va incoar expedient per a 
la declaració de la Capella Mas Carreras com a Bé Cultural d’Interes Local, havent-se 
sotmès l’expedient a informació pública per un mínim de 30 dies tal i com estableix la 
Llei 9/1993, de 30 de Desembre de Patrimoni Cultural de la Generalitat. 
 
Finalitzat el termini d’informació pública no consta que s’hagin presentat al·legacions 
en contra de la declaració de la Capella Mas Carreras com a BCIL. 
 
Vist l’informe tècnic favorable elaborat pel Sr. Ricard Benimeli Morros en el que es 
justifica la conveniència de declarar la Capella de Mas Carreras com a BCIL. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia previ dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda, 
Promoció Econòmica i Educació, proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER.- Declarar, la Capella Mas Carreras, bé cultural d’interès local, als efectes de 
que sigui inclosa en el Catàleg del Patrimoni Cultural Català, d’acord amb la descripció 
del Bé que obra en l’expedient. 
 
SEGON.- Comunicar aquest acord a la Direcció de Patrimoni Cultural del Departament 
de Cultura de la Generalitat de Catalunya, per la inclusió de la Capella de Mas 
Carreras  dins el registre de BCIL. 
 
Sotmetsa a votació la proposta, i voten a favor els membres del Grup Municipal del 
Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Maria Teresa Huerta Hortelano, la Sra. 
Ingrid Virgili Garriga i el Sr. Jose Luis Moreno Lopez, amb l’abstenció dels membres 
del Grup Municipal de Convergència i Unió, el Sr.Pere Compte Coca, el Sr. Pere Virgili 
Dominguez  i la Regidora no adscrita la Sra. Francisca Gonzalez Fernandez. 
 
Per tot això, aquesta Comissió Informativa d’Hisenda, Promoció Econòmica i 
Educació, proposa per majoria al Ple de l’Ajuntament, estimar la proposta”. 
 
Acte seguit la Sra. Alcaldessa dóna la paraula a la regidora no adscrita, Sra. Francisca 
González, que manifesta el següent: 
 
Yo voto a favor, pero espero que bueno, que sea mas rápido si hay que hacer alguna 
obra o algo allí abajo para rehabilitarlo o hacer alguna cosa, que sea mucho más 



rápido que el Cal Guivernau, que llevamos nueve meses y está en el mismo estado 
que hace nueve meses. 
 
La Sra. Alcaldesa le dice que treinta años. 
 
La Sra. González contesta que desde que ella está en el ayuntamiento y está el tema 
este hace nueve meses.  
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. José Antonio Donoso en nom i 
representació del Grup de CiU, el qual manifesta el següent: 
 
Votarem a favor, però arrel també del que deia la Sra. Regidora, és que els hi 
demanem, i els hi demanem amb tota la educació que correspon en aquest plenari, de 
que siguin una miqueta més eficaços que amb el Cal Guivernau. I arrel de que volen 
vostès declarar interès de bé local l’ermita, sabem que des de fa tres anys que no hi 
ha cap actuació, hi ha unes humitats terribles i no s’ha fet cap actuació, és més, 
sabem que vostès, hi ha algunes coses de molt valor d’allà que les han tret i les han 
guardat en un altre puesto per no tindre-les allà, vostès són conscients de 
l’abandonament que hi ha allà, són conscients en el moment que treuen les coses 
d’allà. Inclús sabem, i això no se si seria bo dir-ho aquí en públic, que inclús hasta la 
alarma no funciona. No deixin vostès les coses tant de la mà de déu, i si us plau, ja 
que es declara d’interès cultural, posin mans a l’assumpte i no ho deixin escapar com 
Cal Guivernau.  
 
Acte seguit la Sra. Alcaldessa dóna la paraula a la primera tinent d’alcalde, Sra. Íngrid 
Virgili, que manifesta el següent: 
 
Li contestaré jo perquè les estàtues i tot el que s’ha tret d’allà, s’ha tret perquè ens van 
avisar de que hi havia un allau de robatoris, s’ha fotografiat tot, està tot en el arxiu, 
està documentat amb fotos i està a bon recaudament. L’alarma, els tècnics de la casa 
ja estan treballant i amb les humitats també, quan sigui possible s’arreglarà. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa manifesta el següent:   
 
M’alegro que al final hagin recapacitat, perquè l’altre dia em va sobtar que 
s’abstinguessin. Per suposat que qualsevol cosa que s’hagi de fer en aquesta ermita i 
per preservar i conservar el patrimoni cultural de Roda de Barà, em sembla que hem 
tingut molt de temps per declarar-lo bé cultural d’interès local i ho hem fet ara, doncs 
que sigui per bé.  
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
dels membres del Grup Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José 
Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, 
Misericordia Virgili Biosca i Pere Virgili Domínguez, amb el vot a favor del membre no 
adscrit Pedro Figueiredo de Jesús i el vot a favor del membre no adscrit na Francisca 
González Fernández, el dictamen anterior s’aprova per unanimitat.    
 



4.- APROVACIÓ DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DEL LLIURE 
ACCÉS DE LES ACTIVITATS DE SERVEIS I EL SEU EXERCICI. 
 
El Secretari de la Corporació, procedeix a llegir el dictamen de la comissió informativa, 
que literalment diu: 

“VIST l’avantprojecte d’Ordenança municipal reguladora del lliure accés a les activitats 
de serveis i al seu exercici en l’àmbit territorial del municipi de Roda de Barà, en 
compliment de l’article 62 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, 
aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny; 

ATÈS que l’aprovació de les ordenances municipals és una competència atribuïda al 
Ple de la corporació amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2.d) i 23.2.b) de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; 

ATÈS que el procediment d’aprovació de les ordenances o reglaments locals n’exigeix 
l’aprovació inicial, la submissió a informació pública, la concessió d’audiència als 
interessats i l’aprovació definitiva amb la publicació posterior del text íntegre; 

ATÈS que, en no tractar-se d’ordenances fiscals ni urbanístiques ni del Reglament 
orgànic de la corporació, aquesta modificació del Reglament només requereix 
l’aprovació per la majoria simple, sense que calguin quòrums qualificats, per aplicació 
de l’article 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril;  

ATÈS que l’article 162.2.c) del Decret Llei 2/2003, de 28 d’abril, del Text Refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya, disposa que les ordenances o reglaments 
s’entendran aprovades definitivament amb caràcter automàtic si no s’hi presenta cap 
reclamació ni al·legació durant la informació pública i l’audiència als interessats 
subsegüent a l’aprovació inicial; 

VIST l’informe favorable de la Secretaria. 

Per tot això, aquesta Alcaldia previ dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda, 
Promoció Econòmica i Educació, proposa al Ple l’adopció del següent acord: 

I. APROVAR INICIALMENT l’Ordenança municipal reguladora del lliure accés a les 
activitats de serveis i el seu exercici en l’àmbit territorial del municipi de Roda de Barà, 
segons el text que s’adjunta als presents acords. 

II. SOTMETRE A INFORMACIÓ PÚBLICA els presents acords i el text de l’ Ordenança 
pel termini mínim de trenta dies, a fi que s’hi puguin presentar al·legacions i 
reclamacions, mitjançant la inserció dels anuncis corresponents al Butlletí Oficial de la 
província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al tauler d’edictes de 
l’Ajuntament. El termini d’informació pública començarà a comptar des del dia de la 
publicació de l’anunci al BOP. 

III. CONCEDIR AUDIÈNCIA als interessats, a l’efecte de presentació d’al·legacions i 
reclamacions, mitjançant la notificació dels presents acords i la tramesa d’una còpia 



del text íntegre de l’Ordenança. El termini de l’audiència serà de 30 dies a comptar des 
del dia següent a la data de recepció de la notificació. 

IV. DISPOSAR que, si no s’hi formula cap al·legació ni reclamació durant el termini 
d’informació pública i d’audiència als interessats, l’Ordenança que ara s’aprova 
inicialment quedarà aprovada definitivament sense necessitat de cap tràmit ulterior, i 
es procedirà directament a la publicació”. 
 
Sotmetsa a votació la proposta, i voten a favor els membres del Grup Municipal del 
Partit dels Socialistes de Catalunya, la Sra. Maria Teresa Huerta Hortelano, la Sra. 
Ingrid Virgili Garriga i el Sr. Jose Luis Moreno Lopez, amb l’abstenció dels membres 
del Grup Municipal de Convergència i Unió, el Sr.Pere Compte Coca, el Sr. Pere Virgili 
Dominguez  i la Regidora no adscrita la Sra. Francisca Gonzalez Fernandez. 
 
Per tot això, aquesta Comissió Informativa d’Hisenda, Promoció Econòmica i 
Educació, proposa per majoria al Ple de l’Ajuntament, estimar la proposta. 
 
A continuació, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. José Antonio Donoso en nom i 
representació del Grup de CiU, que manifesta el següent: 
 
Nosaltres, perquè no puguin dir que els hi posem pals a les rodes, ens abstindrem 
perquè puguin tirar això endavant per majoria simple. Però si que els hem de dir que 
donat que no hem col·laborat en la redacció d’aquesta ordenança, i no sabíem ni que 
vostès estaven treballant en aquest aspecte o en aquest tema i ens ho van donar 
divendres passat, ens abstenim perquè vostès ho puguin tirar endavant,  i sí que els 
demanem, i els demanem aquí oficialment al plenari, que ens facin arribar un fotocopia 
sencera d’aquesta ordenança que s’aprova avui.  
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa manifesta que hagués estat un punt per discutir en 
Junta de Portaveus a la qual han estat convocats i no s’han presentat. 
 
El Sr. Donoso manifesta que la Sra. Alcaldessa ha fet un intent de comunicar que ell 
no s’ha presentat avui a la Junta de Portaveus, i que si ella no llegeix els papers que 
arriben a casa seva és el seu problema, però que ells ja li van comunicar al mes de 
setembre que no tornarien a vindre a cap reunió.  
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que ella els continuarà convocant.   
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, José Luís Moreno López, 
Íngrid Virgili Garriga, Francesca Margarit Ubach i Guillem Millán Alarcón, el vot a favor 
del membre no adscrit Pedro Figueiredo de Jesús, l’abstenció dels membres del Grup 
Municipal de Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José Antonio Donoso 
Gutiérrez, Rosario Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, Misericordia Virgili Biosca 
i Pere Virgili Domínguez, i l’abstenció del membre no adscrit na Francisca González 
Fernández, el dictamen anterior s’aprova per majoria simple.    
 
5.- SORTEIG DELS MEMBRES DE LES TAULES PER LES ELECCIONS AL 
PARLAMENT DE CATALUNYA 2010 QUE ES CELEBRARÀ EL PROPER 28 DE 
NOVEMBRE DE 2010. 



 
 
 
SECCIÓ 3 MESA B 
  
TITULARS 
  
PRESIDENT/A: 
  

XENIA VENDRELL BELSUNCES  DNI: 46747392F ELECTOR Núm.: 001283 

1r VOCAL: 
  

ALEJANDRO OLIVA RAYA DNI: 47757965Y ELECTOR Núm.: 001164 

2n VOCAL: 
  

DANIEL LOPEZ SEBASTIAN DNI: 39888375G ELECTOR Núm.: 001095 

  
SUPLENTS 
  
DE PRESIDENT/A: 
  

JOANA MARIA VILLALBA 
PEÑAFIEL 

DNI: 38504018V ELECTOR Núm.: 001291 

DE PRESIDENT/A: 
  

CRISTINA SANCHEZ ALONSO DNI: 46732500L ELECTOR Núm.: 001254 

DE 1r VOCAL: 
  

GUILLERMO ROCABAYERA ROCA DNI: 35075358J ELECTOR Núm.: 001221 

DE 1r VOCAL: 
  

ANA MARIA OLIVER FORTUNY DNI: 38395008G ELECTOR Núm.: 001167 

DE 2n VOCAL: 
  

SARA LEON BORRAS DNI: 47152085S ELECTOR Núm.: 001082 

DE 2n VOCAL: 
  

ANTONIO REPISO SALAZAR  DNI: 37723813H ELECTOR Núm.:  001213 

 
 
 
 
B) CONTROL DE LA RESTA D’ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ. 
 
6.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA. 
 
“Es dóna compte del decret 2010001342 de data 26 d’octubre, de la creació del 
registre auxiliar electrònic de la plataforma de tramitació assistida e-govern. 
 

 
DECRET NÚM. 2010001342 

 
La Diputació de Tarragona ha posat en funcionament la plataforma de tramitació 
assistida e-govern. Aquesta plataforma es una eina informàtica que permet tramitar 
electrònicament els procediments administratius, incloent entre els seus elements un 
registre electrònic 
 
L’Ajuntament de Roda de Barà en data 19 d’agost de 2010 s’ha adherit a l’esmentada 
plataforma. 
 
D’acord amb el que disposa l’article 38.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de 
règim jurídic de les administracions públiques i del procediment  administratiu comú, 
els òrgans administratius poden crear en les unitats administratives corresponents de 



la pròpia organització altres registres a fi de facilitar la presentació d’escrits i 
comunicacions. 
 
Per tot això,  
 
 

HE RESOLT 
 
 

PRIMER.- Crear el registre auxiliar electrònic de la plataforma de tramitació assistida 
egovern. 
 
SEGON.- Crear el llibre d’assentaments del registre auxiliar electrònic de la plataforma 
de tramitació assistida egovern. 
 
TERCER.- Encarregar a la Diputació de Tarragona el tractament de les dades 
personals corresponents a fitxers titularitat de l’Ajuntament de Roda per a la gestió 
tecnològica dels procediments i tràmits que suporta l’esmentada plataforma. 
 
QUART.- Donar compte al Ple de la creació del registre auxiliar electrònic de la 
plataforma de tramitació assistida egovern, del seu llibre d’assentaments i de 
l’encàrrec de tractament de dades personals.    
 
Ho decreta i signa la Sra. María Teresa Huerta Hortelano, davant meu, el Secretari, a 
Roda de Barà a 26 d'octubre de 2010”. 
 
Els membres del Ple es donen per assabentats. 
 
 
Es dóna compte dels decrets dictats per l’alcaldia, del núm. 2010001110 de data 1 de 
setembre al núm. 2010001373 de data 29 d’octubre. 
 
Els membres del Ple es donen per assabentats. 
 
7.- CONTESTA A LA PREGUNTA FORMULADA PEL GRUP MUNICIPAL DE 
CONVERGÈNCIA I UNIÓ, RELATIVA A L’ANUL·LACIÓ DE LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES DE L’ALCALDIA EN FAVOR DEL SR. JOSÉ ANTONIO VALENTIN. 
 
 
Acte seguit el Sr. Secretari dóna lectura al següent informe: 
 

 
INFORME 

   
“Assumpte : anàlisis de l’existència de responsabilitat patrimonial i comptable derivada 
de l’anul·lació de la delegació del comandament superior de la policia local en favor del 
Sr. José Antonio Valentín Rodríguez. 
 
 



Antecedents: 
 
Per part del Grup Municipal de Convergència i Unió s’ha presentat escrit en data 13 de 
juliol de 2010, R.E. 4646, en el que amb motiu de la recent sentència que declara la 
nul·litat de la delegació efectuada en favor del Sr. José Antonio Valentin Rodríguez del 
comandament superior de la policia local,  sol·licita que per part de l’Ajuntament es 
determinin i exigeixin les responsabilitats que corresponguin que concreten en dues, la 
patrimonial i la comptable. 
 
En l’escrit demanen informe jurídic sobre l’abast de la sentència, motiu pel qual 
l’alcaldia ha incoat expedient informatiu previ als efectes de valorar l’escrit presentat 
pel Grup municipal de CiU i iniciar, si s’escau, els procediments administratius 
pertinents de reclamació que corresponguin.  Tanmateix, amb motiu de l’esmentat 
escrit, s’ha demanant per l’Alcaldia que s’emeti informe jurídic. 
 
Fonaments jurídics: 
 

• Llei 30/1992, de 26 de novembre, reguladora del Règim jurídic de les 
Administracions públiques i del Procediment Administratiu Comú. 

• Llei 16/1991, de policia local. 
 
Anàlisis jurídic: 
 
1) Concreció de les funcions quina delegació ha est at anul·lada. 
 
Prèviament a la valoració de les conseqüències de l’anulació d’una delegació s’ha de 
concretar què exactament va ser delegat i quina mena d’actes s’han realitzat en virtut 
de la delegació anul·lada. 
  
Així, l’acte anul·lat per la sentència és el decret 2008000040, que consisteix 
exactament en la delegació del comandament superior de la policia local, delegació 
que es va concretar en les següents funcions: 
 
.- les funcions de comandament respecte del cos de policia local d’acord amb que 
estableix l’article 26.1 de la Llei 16/1991 de 10 de juliol de Policies Locals. 
 
.- les funcions de direcció d’objectius i recepció d’informació respecte del cos de policia 
local d’acord amb que estableix l’article 27.c) i d) de la Llei 16/1991 de 10 de juliol de 
Policies Locals. 
 
A partir d’aquí s’ha de fer la reflexió sobre què és exactament el que es va delegar.  
 
Reflexió que ha de ser raonable i justa, com és d’esperar d’una administració pública 
que ha de vetllar pel compliment objectiu de la llei i el respecte de l’interès públic, no 
només en benefici de la pròpia administració  si no, sobretot, dels seus administrats. 
 
En aquest sentit, el que es va delegar no és ni més ni menys que la tasca de direcció 
política de la policia, consistent en la concreció de les prioritats i fixació d’objectius o 
instruccions que el comandament superior ha de traslladar al cap de la policia als 
efectes de que aquestes directrius es fessin efectives a través d’ell.  



 
Per tant, els actes realitzats en virtut de la delegació anul·lada no són actes resolutius, 
si no indicatius dels principis d’actuació de la policia, actes de naturalesa política, que 
no es concreten en un acte administratiu de naturalesa resolutòria.   
 
Així, fent aquesta reflexió arribem a la clara conclusió que aquesta delegació no 
comprèn, com sembla indicar el grup municipal de CiU, la potestat sancionadora. 
Aquesta és una competència atribuïda a l’alcaldia i contemplada de forma autònoma i 
diferenciada del comandament superior de la policia local (art. 4 i art. 21.1.n). L’article 
134 de la llei 30/1992, reguladora del Règim jurídic de les administracions públiques i 
procediment administratiu comú, estableix la necessària separació entre les fases 
instructores i resolutòries de tot expedient sancionador, fet aquest que determina la 
conseqüent separació entre ambdues funcions, que s’ha de fer operativa mitjançant la 
delegació de les funcions d’instrucció dels expedients sancionadors, que res té a veure 
amb les funcions de fixar els objectius i les directrius principals d’actuació del cos de la 
policia local, que és que veritablement va ser objecte de la delegació anul·lada. 
 
Per tant, no pot entrar a valorar quina mena d’actuació va tenir el Sr. Valentin en els 
procediments sancionadors incoats durant la vigència de la seva relació laboral amb 
l’Ajuntament atès que la delegació de les competències en matèria sancionadora no 
ha estat impugnada per Grup Municipal de CiU, ni ha estat portada a judici, el que 
determina que és absolutament irregular pretendre fer extensible una sentència judicial 
a actes que no deriven d’una delegació anul·lada. 
 
En qualsevol cas, val a fer la següent reflexió: la instrucció dels expedients 
sancionadors en matèria de trànsit, com a manifestació de la potestat sancionadora ha 
de ser objecte de delegació del titular de la competència, en aquest cas, l’alcaldia.  El 
que significa que la manca de delegació d’aquesta faceta concreta de la potestat 
sancionadora ha d’implicar un vici en tots els procediments en que aquesta delegació 
no s’hagués produït. Malgrat això, haurien de ser els concrets interessats sancionats 
els que presentessin la corresponent reclamació. 
 
 
2) Sobre la responsabilitat de les autoritats i fun cionaris a l’empara de l’article 
145 de la Llei 30/1992 i 78.3 de la LBRL. 
 
Aquests preceptes preveuen la possibilitat de que l’administració exigeixi 
responsabilitat patrimonial a les autoritats i als funcionaris pels danys i perjudicis 
derivats dels seus actes, tant els causats a la pròpia administració, com els causats a 
tercers.   
 
En el present cas, hem de partir d’un suposat dany originat a l’Administració, atès que 
no s’ha presentat cap reclamació de danys causats a tercers derivats directa i 
immediatament de la delegació de funcions anul·lada. Així, mentre en altres casos, 
l’existència d’un dany a tercers resulta evident de l’anul·lació d’un acte (per exemple, 
una llicència que s’anul·la judicialment causa al particular titular de la llicència uns 
danys clarament avaluables econòmicament: despeses de projecte, edificació 
executada, taxes ...), en el present cas el que resulta evident és que no hi ha cap 
tercer que directa i immediatament hagi vist un perjudici quantificable econòmicament 



en el  seu patrimoni a causa de l’anul·lació de l’acte en qüestió. En qualsevol cas, 
sense reclamació del tercer no hi ha res a valorar.  
 
Per tant, hem de partir de la base de que l’objecte a analitzar és si l’Administració ha 
sofert un perjudici econòmicament avaluable en el seu patrimoni i es troba en situació 
de sol·licitar responsabilitat patrimonial a l’autoritat i/o funcionari responsables de l’acte 
anul·lat. Però aquesta acció de reclamació requereix la concurrència d’una sèrie de 
condicions que a continuació es detallen: 
 
- Primer de tot, ha d’haver-se produït un dany a la pròpia administració  susceptible de 
ser quantificat. En aquest sentit, el Grup Municipal de CiU concreta erròniament el 
dany en els següents conceptes: 
 

• Les retribucions percebudes pel Sr. Valentín. 
• Les sancions de trànsit en les que va intervenir com a instructor. 
• Les medalles concedides a agents de la policia local sent el Sr. Valentín 

coordinador de seguretat ciutadana.   
 
Al respecte hem de dir que la sentència anul·la una delegació de funcions: les de 
comandament superior de la policia, precisament per que ha estat això el que  va ser 
impugnar judicialment. És a dir, en cap moment s’ha impugnat ni el contracte de treball 
que vinculava al Sr. Valentín amb l’ajuntament, ni la delegació de la potestat 
sancionadora que justifiqués la seva intervenció com a instructor en els expedients 
sancionadors.  Per la seva banda, les medalles no comporten cap compensació 
econòmica i en tot cas han estat aprovades per la Junta de Govern , sense que la 
intervenció del Sr. Valentín fos en cap cas decisòria, atès que no era ell qui aprovava  
la concessió d’aquestes distincions o reconeixements als agents de la policia.  
 
En aquest sentit, hem de tenir ben present que l’anul·lació  en via administrativa o en 
via jurisdiccional d’un acte administratiu no pressuposa dret a indemnització, tal i com 
estableix l’article 142.4 de la llei 30/1992, precepte que determina necessàriament que 
només es genera responsabilitat quan l’execució de l’acte anul·lat (en el present cas la 
delegació del comandament superior) hagi ocasionat un dany efectiu, individualitzable 
a la pròpia administració o a una persona o grup de persones i avaluable 
econòmicament. En aquest sentit s’ha pronunciat innumerable jurisprudència, citant-se 
a tall d’exemple les STS de 19.10.1999, 11.04.1989, 17.06.1992, 7.6.1984. 
Concretament aquesta darrera sentència diu que l’anul·lació simple “no pressuposa 
dret a indemnització i això atès que aquest dret no pot venir fonamentat només en 
l’errada jurídica que l’Administració pugui cometre en l’apreciació dels fets de 
l’expedient o en aplicació o interpretació de les lleis”. O la sentència del TS de 
4.4.1984, que fa referència a la necessitat de demostrar de que el dany efectivament 
s’ha produït. 
 
- En segon lloc, el dany ha de ser resultat d’una acció en la que hagi intervingut dolo o 
negligència greu de l’autoritat o funcionari responsable de l’acte. Per tant, no és 
suficient la causació d’un dany, si no també el component de la culpabilitat greu o 
intencionalitat en la causació de la lesió derivada de l’acte, elements subjectius que 
han de provar-se i no poden quedar en una mera al·legació, fonamentats merament en 
l’anul·lació de la delegació. 
 



- Evidentment s’han de donar la resta de requisits de tota reclamació patrimonial, o 
sigui, la relació de causalitat entre el resultat lesiu i l’acte administratiu. 
 
- L’acció per reclamar és d’un any des de que s’ha produït la lesió, en aplicació de les 
regles generals (art. 1968.2 CC). Tenint en compte que les funcions delegades van ser 
revocades amb efecte d’1 d’agost de 2008, els actes en que ha intervingut  en virtut de 
les funcions delegades  i que suposadament han pogut ocasionar un dany (dany que ja 
he dit que no és pot concretar tenint en compte quina mena de funcions van ser 
delegades) són anteriors a aquesta data i, per tant, la “suposada lesió” (que s’hauria 
d’haver acreditat) estaria prescrita.  En aquest sentit, l’acció exercitada pel grup municipal 
de CiU en el procediment judicial que anul·la la delegació era precisament la impugnació 
del decret de delegació, sense que s’hagi impugnat cap altre acte concret.  
 
En conclusió , no s’observa la concurrència dels requisits que la llei estableix per 
l’exercici de l’acció de reclamació patrimonial per part de l’Administració contra 
l’autoritat i funcionari responsables de la delegació, atès que no queda acreditada 
l’existència d’un dany avaluable econòmicament derivat dels actes realitzats en virtut 
de la delegació anul·lada, sense perjudici de l’indicat sobre la prescripció d’una 
hipotètica acció de reclamació. 
 
 
3) Sobre la responsabilitat comptable de les autori tats i funcionaris. 

Es produeix responsabilitat comptable quan per acció o omissió contraria a la Llei s’origini 
menyscapte dels cabdals o efectes públics, cas en que el causant del dany quedarà 
obligat a la seva indemnització.  

Com s’ha dit, els actes desenvolupats en virtut de la delegació anul·lada no tenen 
contingut econòmic, ni suposen la causació d’un dany econòmicament avaluable, per la 
qual cosa no es pot parlar de responsabilitat comptable. 

 

Conclusió:  

A la vista dels anteriors arguments jurídics no escau la incoació de cap expedient de 
responsabilitat patrimonial ni de responsabilitat comptable contra les persones que van 
intervenir en la resolució anul·lada, per donar-se els pressupostos exigits legalment. 

 Roda de Barà, 27 de setembre de 2010.” 

Acte seguit, la Sra. Alcaldessa manifesta que tenen l’informe a la seva disposició i que 
amb la seva lectura ha quedat contestada la seva petició. 

El Sr. Donoso diu que ni ells ni els seus assessors jurídics creuen en aquestes 
conclusions ni en l’informe jurídic que han presentat en el plenari i que es reserven les 
mesures legals que ells estimin oportunes per defensar-ho.   



A continuació, la Sra. Alcaldessa procedeix a donar resposta a les preguntes 
formulades pel grup de Convergència i Unió al darrer Ple Ordinari i dóna la paraula al 
Regidor de serveis, Sr. Guillem Millán, per donar resposta a la pregunta sobre el tema 
del projecte del trasllat de les torres d’alta tensió, el qual manifesta el següent: 
 
1.- Vostè feia esmena a un comunicat de premsa el q ual deia de la xarxa natura 
2000 i em preguntava que fins on arribava.  
 
Doncs la xarxa natura és, suposo que vostè ho sabrà perquè m’ho va preguntar molt 
segur, tot lo de la via de l’AVE cap avall. Llavors en aquest informe de Medi Ambient 
s’han portat unes conclusions i ara això està a urbanisme, encara no està tancat i li 
demano que si vostè té alguna cosa per aportar que sigui bona per al poble i sobre tot 
per les torres d’alta tensió, perquè no hi siguin al poble, doncs parlem-ne.    
 
A continuació la Sra. Alcaldessa dóna resposta a les següents preguntes:  
 
2.- Voldríem que ens facin arribar un informe de to tes les reclamacions o queixes 
fetes, tant administratives com judicials, que s’ha n fet a la Llar d’infants entre 
setembre de 2007 i setembre de 2010, el procés de l es mateixes i la seva 
resolució. 
 
Dir que si hi ha reclamacions o queixes judicials, això serà entre particulars i jo aquí no 
li diré res, en tot cas si hi ha algun afectat i vol posar-ho de manifest que ho faci, i sinó, 
si el jutge ja ha dictat sentència i els afectats li volen fer saber que ho facin. I a les 
queixes administratives o si hi ha algun tipus d’expedient obert, en tot cas quan estigui 
tancat li faré saber i li faré arribar les conclusions. I altre tipus de queixes no hi ha, 
perquè les queixes que surten del funcionament diari de la Llar, si és que hi ha, es van 
solucionant. 
 
3.- Quines solucions estan treballant vostès o els serveis tècnics per aportar 
solucions al tema de Cal Guivernau desprès d’haver- ho demanat a l’últim ple Bé 
Cultural d’interès local.  
 
Si vol fem memòria, però no memòria històrica. Primer de tot, Cal Guivernau està dins, 
segons el Pla General vigent en aquest Ajuntament, d’un espai que aparentment ha de 
ser un parc. Vostès no van fer res perquè això no s’enderroqués. Vam ser nosaltres 
els que vam recuperar tot l’expedient del Consell Comarcal per declara-ho Bé Cultural 
d’Interès Local i de seguida ens vam posar d’acord, i des d’aleshores fins ara el que 
s’està fent són projectes de consolidació, s’estan demanant pressupostos per 
apuntalar per tal de que no caigui, s’han demanat subvencions al Departament de 
Cultura de la Generalitat i ens han concedit, si no m’equivoco 29.000,00 euros i s’està 
treballant perquè Cal Guivernau, al final, sigui la biblioteca municipal d’aquest poble, 
que és el que tots volem, una biblioteca municipal en condicions i que deixem de pagar 
lloguer per l’espai que ara estem ocupant. 
   
4.- Voldríem una explicació sobre la contractació d e l’empresa Serveis Marítims 
per import 6.500,00 euros per l’abalisament de les platges. Només em vist el 
decret, voldríem veure les factures, la concessió i  que representava la pròpia 
contractació d’aquest servei. 
 



L’empresa Servicios Marítimos y Costeros “SEMAC”, va resultar adjudicatària de 
l’abalisament de les platges a la qual cosa estem obligats per delimitar la zona de 
bany, és un contracte menor i s’han fet dues factures per la meitat de l’import 
d’adjudicació a aquesta empresa que en total va ser de 17.000,00 euros més IVA, que 
és un total de 20.230,00 euros. Tenen les factures i el contracte d’adjudicació a la seva 
disposició.   
 
5.- També voldríem que ens facin arribar la valorac ió o els informes sobre una 
reclamació judicial feta per Apoyo Jurídico per imp ort de 15.000,00.-€ contra 
l’ajuntament. Voldríem saber la situació actual, mo tiu d’aquesta presentació i 
quins són els processos que estan en curs en aquest  moment.  
 
Es veritat que Apoyo Jurídico va ser contractada mitjançant un decret d’alcaldia al 
setembre de 2008. Que aquesta societat va fer un informe que va entrar per registre 
en aquest ajuntament, però que aquest informe no va anar en lloc. Apoyo Jurídico 
reclamava 15.000,00 euros pels treballs realitzats. Nosaltres vam valorar aquests 
treballs en 6.300,00 euros i és el que al final, mitjançant un procediment jurídic, va 
quedar el pagament d’aquets treballs en 6.300,00 euros que va ser un acord 
transaccional homologat judicialment i que s’ajusta al dret de l’òrgan competent.  
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso que 
manifesta el següent: 
 
Si em permet, abans de fer les preguntes pel pròxim ple, repassaríem les que vostè 
m’ha contestat avui i les que han quedat sense contestar que ja és norma habitual. 
Respecte al Sr. Guillem, Regidor de Medi Ambient, amb tots els respectes, nosaltres 
vam presentar les seves al·legacions al que era el trasllat de les torres d’alta tensió, 
vostè tindrà el projecte i saben totes les al·legacions que nosaltres vam presentar al 
seu dia a la Conselleria, si vostès les tenen a bé les poden treure d’allà mateix de totes 
les al·legacions que en el seu dia nosaltres vam presentar. En quant a la Llar d’Infants, 
Sra. Alcaldessa, continua vostè sense contestar absolutament res, l’únic que li 
demanaria ara, ja que vostè no em vol contestar públicament, és que si nosaltres, com 
a regidors d’aquest plenari, tenim dret o vostè ens autoritza a veure els expedients que 
estiguin en marxa?, perquè nosaltres aquí ja li demanàvem que ens digués com 
estaven aquests expedients, si estaven tancats, no estaven tancats o com estaven. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa manifesta que estan oberts i que quan els tanqui ja li 
donarà.        
 
El Sr. Donoso pregunta a la Sra. Alcaldessa si els autoritza a veure els expedients. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que quan estiguin resolts. 
 
El Sr. Donoso pregunta a la Sra. Alcaldessa per què abans no, que si la gent del poble 
no pot saber exactament què està passant a la Llar d’Infants i que si són incapaços de 
muntar un ple extraordinari per parlar de la Llar d’Infants. 
 
La Sra. Alcaldessa pregunta al Sr. Donoso si ell vol que sàpiga el poble les rates que 
ells tenien a la Llar d’Infants. 
 



El Sr. Donoso li diu que torni amb les rates i que ho digui més vegades. 
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que li dirà totes les vegades que ell li torni a preguntar. 
 
El Sr. Donoso pregunta si a la seva època no hi havia nens i que si només hi havia 
rates. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que hi havia rates i xiprers dels que els nens es menjaven 
les boletes.     
 
El Sr. Donoso li diu que no se la creu ningú. 
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que hi ha un informe de la directora que hi havia quan 
ells governaven.  
 
El Sr. Donoso manifesta que no té ganes de discutir i li pregunta si els ensenyarà els 
procediments oberts. 
 
La Sra. Alcaldessa respon que quan estiguin tancats. 
 
El Sr. Donoso manifesta que mentrestant queden censurats i pregunta al Sr. Secretari 
si legalment tenen dret a veure aquests expedients. 
 
El Sr. Secretari contesta que els regidors legalment tenen dret a tindre informació de 
tot el que succeeix dintre de l’ajuntament llevat que es pugui veure afectada la intimitat 
de les persones i en aquest cas això s’hauria de valorar. Explica que ell no coneix els 
expedients directament i que s’hauria de valorar aquest fet, que quan un expedient 
està en curs, els interessats tenen dret a accedir-hi, i evidentment els regidors també. 
 
El Sr. Donoso pregunta al Sr. Secretari si pot interpretar que si es presenten a 
secretaria i ell examina els expedients oberts els deixarà veure els que no afectin a la 
intimitat de les persones. 
 
El Sr. Secretari li diu que la llei és aquesta, que si en un termini de tres dies, si no 
recorda malament, no es denega l’accés a l’informació argumentant quin concepte 
legal impedeix l’accés a aquesta l’informació, el dret a accedir-hi i és. 
 
A continuació, el Sr. Donoso continua amb la seva intervenció manifestant el següent: 
 
En quant a Cal Guivernau, Sra. Alcaldessa, només dir-li que al mes de març vostè va 
convocar al regidor Pere Virgili per parlar sobre aquest tema. En aquell moment ja es 
va arribar a acords i recolzaments a mesures que vostès tenien e inclús d’idees que 
havia donat el propi regidor Virgili en aquella reunió. Va quedar tot parat, la primera 
noticia que tenim és un decret que em sembla que és del mes de setembre en el que 
els propis tècnics de vostès ens diuen que hi ha unes mesures provisionals urgents a 
fer i que vostès no han fet res de moment. Ara em diu que estan demanant 
pressupostos i d’això, escolti’m estem arrastrant això des del mes de març, quan 
saben la necessitat urgent i imperiosa per la seguretat dels vianants.  
 



La Sra. Alcaldessa pregunta al Sr. Donoso que per què no explica que hi anava un 
parc i tot això. Que ell només es basa des de fa set mesos endavant.   
      
El Sr. Donoso pregunta a la Sra. Alcaldessa si ella realment s’ho creu el que diu i que li 
faran un monument.  
 
Acte seguit el Sr. Donoso manifesta que encara queden pendents els informes dels 
talons emesos que tampoc els han contestat i es dirigeix a la Sra. Alcaldessa 
demanant-li que no rigui, que per a ell no és broma i que per als ciutadans de Roda 
tampoc.  
 
La Sra. Alcaldessa manifesta que el Sr. Secretari ha contestat mil i una vegada a 
aquest tema. 
 
El Sr. Donoso li diu que no, que repassin les actes i que quedaven tres talons sense 
contestar i que es van comprometre a contestar per escrit. Que el Sr. Secretari es 
pensava que només eren tres talons que estaven tatxats amb tipex i que en aquell 
moment intervenció trobava que aquests talons tinguessin regalo i que per això no 
havien contestat. Que ells van demanar per no se quantes vegades que els donessin 
per escrit lo dels talons. 
 
Acte seguit, la Sra. Alcaldessa dóna la paraula al Sr. Secretari que manifesta el 
següent: 
 
Jo li recordaré que un dia vaig portar aquest talonari aquí, jo pensava que efectivament 
parlàvem de tres o quatre talons concretament, però aquell dia teníem tota la matriu 
aquí i li vaig dir que tots aquests talons d’acord al que consta a la matriu del talonari 
estaven anul·lats. 
 
El Sr. Donoso manifesta que ells van demanar que s’ho donés per escrit això.  
 
El Sr. Secretari li diu que està contestat això. 
 
El Sr. Donoso respon que lo mateix que les actes d’avui que estan contestades i li 
pregunta si tant els costa, que han fet avui un informe la mar de maco que a trigat una 
setmana en fer-ho i no pot contestar tres ratlles per a contestar en dos minuts i li diu 
que no ho acaben d’entendre.   
 
Acte seguit, el Sr. Donoso procedeix a formular les preguntes pel pròxim ple i 
manifesta el següent: 
       
PRECS I PREGUNTES  
 

1- S’ha publicat en alguns mitjans de comunicació que ADIF fa una inversió de 4,7 
milions d’euros per la via del tren que passa per dins del poble. Tenim 
coneixement també de que aquesta via la volen impulsar com a via per trasllat 
de mercaderies perilloses. Voldria sapiguer quin coneixement tenen vostès 
sobre això, si han fet algun tipus de gestió amb ADIF i que ens diguin 
exactament quina és la circumstància. Nosaltres tornem a reiterar, i sembla que 
en el seu dia ja vam parlar del tren, que tornem a demanar que la via es 



traslladi paral·lela a la autopista tal i com preveu també el pla territorial de 
Tarragona. 

 
2- Vam presentar un escrit que no ens han contestat vostès sobre que volien fer a 

la plaça Catalunya per la festivitat del mil·lenni que es celebrarà l’any que bé. 
 

3- Quins criteris s’han seguit aquest any per fer la poda dels arbres dels carrers 
d’aquest municipi.    

 
A continuació, la Sra. Alcaldessa manifesta que en el proper plenari contestarà 
aquestes preguntes i les que hagin quedat sense contestar i que vol posar de 
manifest, i de pas donar resposta a una pregunta que el grup de CiU va formular sobre 
l’institut fa quatre o cinc mesos, que és que la Generalitat de Catalunya ja té el projecte 
licitat per més de 4,5 milions d’euros i que segurament la nova planta de l’institut 
estarà construïda pel curs 2012-2013. 
 
I no havent-hi més assumptes per a tractar, s’alçà la sessió a les vint hores i quinze 
minuts, de la qual s’estén la present acta de quin contingut jo el Secretari en certifico. 
 
L'ALCALDESSA-PRESIDENTA,                                       EL SECRETARI , 
 
 
 
Maria Teresa Huerta Hortelano                                        Jordi Reina i Gelabert   
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


